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REPUBLIKA E KOSOVËS - REPUBLIKA KOSOVO 

REPUBLIK OF KOSOVO 

Kuvendi Komunal Dragash – Skupština Opštine Dragaš – Municipality of Dragash 

 

I Z V E Š T A J 

Opštinskog saveta za bezbednost zajednica za 2018. godinu 

Nakon konstituisanja nove Skupštine opštine Dragaš, koja je proistekla iz rezultata lokalnih izbora 

2017. godine, Opštinski savet za bezbednost zajednica je osnovan na sednici Skupštine opštine 22. 

februara 2018. godine. Tako je tokom kalendarske 2018. godine ovaj Savet postupao u skladu sa 

obavezama i nadležnostima predviđenim Administrativnim uputstvom br. 27/2012 o opštinskim savetima 

za bezbednost zajednica. Prema ovom AU, konkretno članu 4 gore pomenutih Smernica, u Savetu su bili 

uključeni predstavnici opštinskih komisija i drugih relevantnih subjekata za bezbednosni aspekt u opštini i 

šire. U skladu sa obavezama i zakonskim nadležnostima koje pripadaju ovom Savetu bezbednosti, u našoj 

opštini, za izveštajni period, održano je 6 redovnih sastanaka, kako je predviđeno AU. Na srecú, tokom 

sastanaka, nastavak konstatacije da se stabilna politička i bezbednosna situacija u našoj opštini nastavila, 

i kao takva, ocenjena je na regionalnom nivou od strane najviših nadležnih državnih organa u ovoj oblasti, 

kao i posmatrača koji su je redovne posećivali sastanke Saveta. Takva procena i zaključak zasnovani su na 

stabilnim međuetničkim odnosima u opštini, pracénim slobodom kretanja građana preko teritorije 

opštine, a neželjeni slučajevi koji su se oblasti naše opštine - Opoja i Gore. Dakle, činjenica da je naša 

opština kao takva bila karakterisana izveštajima najviših organa bezbednosti na regionalnom nivou i širom 

Republike Kosova, kao i na sastancima koje su organizovali: KFOR, OSCE, i druge međunarodne i lokalne 

organizacije koje su bile zainteresovane desili s vremena na vreme ne mogu se odraziti na sveukupnu 

političku klimu bezbednosti u obe i pratike sigurnosnu situaciju kod nas. 

Tokom šest organizovanih sastanaka - 2018. godine, na kojima je na dnevnom redu razmatrano 

18 pitanja, po običaju, prvobitno je usvajan zapisnik sa prethodnog sastanka Saveta, analizirana je 

bezbednosna situacija između sastanaka, sa opštim procenama predsedavajucég Saveta ( po funkciji je 

gradonačelnik opštine) i drugi članovi, dok je najkonkretnija bezbednosna situacija, kroz mesečne i 

periodične izveštaje, izvršio komandant policijske stanice u Dragašu. U ovim izveštajima, u osnovi, 

procenjeno je da je bezbednosna situacija prilično stabilna, te je  klasifikovana prema ovim specifičnostima 

događaja: krivična dela, imovinski prekršaji, laka telesna povreda, saobracájne nezgode i različita krivična 

dela (koja se nalaze u Policijskim evidnecijama ...) i dostavljeni su organima za sprovođenje zakona za dalje 

postupke u njihovoj kvalifikaciji i preduzimanju odgovarajucíh zakonskih mera. Prema statistikama 

predstavljenim na sastancima Saveta ... postoje periodične oscilacije krivičnih dela, kao što su krivična 

dela, krađe i saobracájne kazne, dok je došlo do smanjenja broja prekršaja i saobracájnih nezgoda. prema 

sledecój tabeli: 
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 2017 godina 2018 godina 

Inicirani slučajevi 240 222 

Krivičnih dela 184 157 

Krađe 20 15 

Teške krađe 25 20 

Saobraćajne nezgode 38 31 

Kazne u saobraćaju 3184 3634 

 

 Prema ovoj situaciji, u celosti, smatramo da je generalni zaključak sastanaka Saveta bio da je politička 

i bezbednosna situacija na zadovoljavajucém nivou, uz punu slobodu kretanja građana, normalno 

funkcionisanje opštinskih i državnih organa i bez ikakve situacije koja bi ozbiljno pogoršala sveukupnu 

političku situaciju i normalno funkcionisanje naše lokalne vlasti. 

Naglašava se da su na ovim sastancima, osim članova Saveta, prisustvovali i predstavnici OSCE-a i 

relevantnih ministarstava MUP-a i MALU-a (koji su bili informisani o datumu i dnevnom redu sastanaka) i  

zainteresovane nevladine organizacije i mediji. U međuvremenu, u duhu tolerancije i razumevanja, od 

strane članova i prisutnih gostiju na sastancima pokrenuta su i druga pitanja od interesa za građane, 

opštinu i efektivan nastavak rada Saveta kao što su: 

- Svakodnevno pracénje i održavanje bezbednosti, angažovanja vezana za ilegalne prelaske granice 

i aktivnosti prevencije i otkrivanja bili su podvrgnuti stalnom tretmanu, što je zahtevalo vecú 

uključenost policijskih organa sa tužilaštvima i sudovima, kako bi efikasnije radili u sprečavanje 

negativnih pojava koje se ogledaju u oblasti ukupne bezbednosti u opštini, uključujucí i prevenciju 

narkotičkih supstanci od kojih nije bila imuna ni naša opština a u vezi kojih je bila obaveštena  i 

javnost. U tom kontekstu, radilo se na instalaciji sigurnosnih kamera na onim mestima gde su 

predviđene projektom UNDP-a, ali još uvijek postoje problemi za ispravno funkcioniranje istih. 

 

- Pitanje sigurnosti u školama i poštovanja nastave, uz izbegavanje mogucíh ekcesa, bile su teme u 

vezi koje su u velikoj meri izveštavalo u izveštajima Policije u Saveta, koje na srecú, u odnosu na 

prethodnu godinu, zahvaljujucí angažmanu nastavnika, roditelja, policijske patrole i svest učenika 

su obeležena pozitivnijim trendovima nego ranije, jer su predavanja o podizanju svesti na relaciji 

policije-škola bila stalna. 

- Potencirana je potreba produbljavanja za medjugranicnu saradnju nase opstine sa pogranicnim 

opstinama dveju drzava, Albanijom i Makedonijom, ukljucujuci potrebu funksionalnosti puteva i 

edekvatnih granicnih prelaza kao i potreba za koordinisanjem zajednickih aktivnosti i realizacija 

projekata od reciprocnog interesa, što je pitanje koje treba da bude podržano od strane 

domaćih i stranih donatora. 

 

- Potreba saradnje zajednice sa OOBZ-om i lokalnim savetima za bezbednost (u funkciji je samo 
LOJB iz Kruseva, koji se pored dobre saradnja sa svima dokazao i uspesnim realizacijama 
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projekata), te ima potrebe za novim inicijativama za formiranje dodatnih lokalnih saveta po 
ostalim lokalitetima nase opstine. 

 
- Jedno od cestih iniciranih pitanja je i bezbednost u saobracaju i angazmani oko postovanja 

pravila i poboljsanja uslova na nasim putevima, postavljanje adekvatne signalizacije na putevima 
preko dodatnog angažmana inspekcijskih organa naše opštine u saradnju sa Policijom Kosova. 
 

- Pitanja poštovanja radnog vremena u poslovnim prostorijama i održavanja reda i javnog mira u 

njima. Kao što je navedeno, ovi fenomeni su posebno izraženi tokom letnje sezone kada, obično, 

u opštini dolaze naši sunarodnjaci ili gurbetdžije, a protok saobracája na javnim mestima se 

povecáva organizovanjem privatnih zabava, konzumiranjem alkohola, nepoštovanje saobracájnih 

propisa, brzina i vožnja pod dejstvom alkohola, za koje se smatra da su uzrok direktnog 

poremecája javnog reda i mira, te uz pomoć policijske intervencije, koje su takođe zahtevale  

hapšenja i izricanja kazni. 

 

- Permanento pitanje koje se razmatralo a koje nazalost jos nije reseno je odrzavanje higijene i 

ocuvanje ambijenta, to je jedna od tema koja se cesto diskutovala i koja predstavlja jedna od 

mnogobrojnih briga a za koju se trazi dodatni angazman. Imajuci u vidu da se suocavamo sa 

nelegalnim deponijama, nekontrolisanim bacanjem smeca, ne placanje obaveza gradjana koju 

imaju prema javnom preduzecu Hidro-Higijena, sto zahteva dodatni angazman sviju nas pa i 

opstinskog departamenta za inspekciju, policiju i tuzilastvu radi izricanja odredjenih kazni za 

zagadjivace ambijenta kucnim i cvrstim otpadom. U tom kontekstu se pomenula potreba za 

ukljucivanjem svih sela u sistemu prikupljanja i placanja odlaganja smeca a sve to preko nacrta 

novog Pravilnika opstine, ukljucujuci i odredjene potrebne administrativne odluke u vezi ovog 

pitanja. 

 

- Fenomen koji je razmatran i ocijenjen kao zabrinjavajucí, bio je i ostaje veoma izražen problem 

pasa lutalica koji, uprkos nekim poduzetim merama, treba analizirati rešenja na opštinskom i 

lokalnom nivou kao i šire sa najprikladnijim oblicima tretmana, jer se njihov broj stalno povecáva 

-čak i njihovo dovođenje izvan naše opštine. Prošla godina bila je godina mera za identifikaciju i 

obeležavanje pasa lutalica od strane veterinara angažiranih preko Agencije za veterinarstvo 

Kosova i Opštine, ali to je i dalje ostalo pitanje bez rešenog njihovog tretmana do kraja, iz razloga 

što oppština nema dovoljno uslova i formalnih kapaciteta, što zahteva dodatni angažman na nivou 

zemlje. 

 

- Od strane Direktorijata za Odbranu, Spasavanje i Javne usluge i policije je referisano o stanju i 
preventivi pojave pozara tokom letnje sezone ponovo, kao i odrzavanje puteva, pogotovo tokom 
zimske sezone, što je pokazalo potrebu za tenderisanjem i angažovanjem kompanije za njihovo 
održavanje. 
 

- Takođe je pomenuto da su u saradnji sa američkim ICITAP-om, organizovane sesije obuke 60 

učesnika za hitne bezbednosne akcije, kao i potreba za osnivanjem i funkcionisanjem KLSB u našim 
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selima, u kojem pravcu treba motivisati i podići svest stanovništva za potrebu intervencije na 

volonterski način za eventualne slučajave u svakom okruženju naše opštine. 

 

 

U okviru funkcije i kompetencija i odgovornosti, Odbor je razmatrao i ostala pitanja koja su 

nametnuta tokom datih momenata ili situacija, ili pitanja koja su inicirana od strane samih članova 

Odbora i prisutnih gostiju, a koji su monitorisali rad ovog Odbora.  

Stoga, na osnovu ove situacije, važnosti bezbednosti i pitanja tretmana, u buducńosti, postoji potreba da 

se povecáju odgovornosti, da svaki opštinski entitet, državni organ ili član Saveta, postupa u skladu sa 

dinamikom rada Saveta i punu odgovornost za pokretanje pitanja i ispunjavanje zakonom propisanih 

obaveza u oblasti građanske sigurnosti u svakoj situaciji naše opštine. 

 

 

Sluzbenik-koordinator Odbora:      Predsednik OOBZ-i 

Azbi Halili              Shaban Shabani 
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Republika e Kosovës / Republika Kosovo / Republic of Kosovo 

Kuvendi Komunal Dragash / Skupština Opštine Dragaš 

  
Na osnovu člana 6.1 i 9.1.7 Administrativnog Uputstva br.27/2012 MUP-a, 03/2012 MALS-a u vezi 

Opštinskih Odbora za Bezbednost u Zajednici, na sastanku Opstinskih Odbora za Bezbednost u Zajednici 

Dragaša, održanog  06.02.2019, USVAJA se sledeći: 

PLAN DELOVANJA 

OOBZ-a Dragaša za 2019 godinu 

 

R.b Pitanja-teme za razmatranje Mesec Razmatra & Usvaja 

1 - Upoznavanje sa sigurnosnom situacijom na pocetku 

godine, pitanje saobracaja tokom zimske sezone 

- Pocetak skolskog polugodista i stanje bezbednosti u 

skolama 

Januar-April OOBZ 

2 - Razmatranje i usvajanje godisnjeg izvestaja 2018 i 

plana delovanja za 2019 OOBZ-a, 

- Politicko-bezbednosna pitanja tokom prvog 

tromesecja 2019 god. 

- Razmatranje mogucnosti medjugranicne saradnje kroz 

projekte te medjusobne posete. 

Februar-April 
OOBZ &Skupstina 

Opstine 

3 - Politicko-bezbednosna pitanja tokom prvog 

sestomesecja 2019 god i prolecnog perioda 

- Problematika oko cuvanja suma, pojave pozara i 

zastitu suma, povecanje mera sigurnosti. 

- Bezbednost u skolama i tok nastave, 

- Pitanja ilegalnih prelazaka granice i kradja u 

pogranicnom pojasu i osvešč.gradj. za saradnju 

Maj-Jun OOBZ 

4 - Politicko-bezbednosna pitanja tokom pocetka letnje 

sezone, pripreme za docek sugradjana iz inostranstva, 

- - Obaveštavanje u vezi stanja pasa lutalica u opstini i 

dalji koraci povodom toga, 

- Osnivanje LOJB-ova na terenu 

Jul-Avgust OOBZ 

5 - Politicko-bezbednosna pitanja tokom devetomesecja 

2019 god, pocetak nove skolske 2019-2020 godine. 

- Obavestavanje u vezi stanja u saobracaju i stanja  na 

lokalnim putevima tokom boravka sugradjana iz 

inostranstva, 

Septembar-Oktobar OOBZ 

6 - Pitanja politike i bezbednosti pre kraja 2019 godine i 

priprema za zimsku sezonu, 

- Obavestevanje u vezi priprema DOSJU-a o 

odrzavanju puteva tokom zimske sezone 

Novembar-Decembar 
OOBZ &Skupstina 

Opstine 
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Napomena: Ovaj Plan delovanja za 2019 godinu Opstinskog Odbora za Bezbednost u Zajednici Dragasa, 

uporedu analize- redovonog izveštavanja je otvoren i za nova pitanja ili dodatke za raspravu u skladu sa 

gore navedenom donamikom, takodje, je dobrodosla svaka inicijativa svih clanova Opstinskog Odbora za 

Bezbednost u Zajednici Dragasa, politickih subjekata, NVO-a, nadgledace rada i ostalih. Moguce 

inicijacije ce se evidentirati i inkorporirati u Planu, radi razmatranja po dinamici rada koje se namecu, a 

sve u cilju uspesnog rada Odbora na polju bezbednosti u nasoj opstini a i sire, ukljucujuci i sastanke po 

lokalitetima u vezi bezbednosti. 

 

 

Službenik-koordinator Odbora:       Predsednik OOBZ-i 

Azbi Halili         Shaban Shabani s.r. 

           

 

 

 


